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Protokół z obrad XLVI Sesji 

Rady Powiatu Sokołowskiego 

z dnia 29 marca 2023 r. 

 

Obecni wg sporządzonej listy obecności, załącznik nr 1.  

Nieobecni radni: Wojciech Jańczuk, Jarosław Puścion, Łukasz Śmiejkowski.     

 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Odziemczyk o godz. 9 00 otworzył obrady 

XLVI sesji Rady Powiatu Sokołowskiego. Stwierdził na podstawie listy obecności, że w sesji 

bierze udział 12 radnych, zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Obrady sesji są nagrywane i transmitowane.  

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Wnioski do porządku obrad.    

3. Zapytania mieszkańców Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zawiązania współpracy w celu budowy 

mostu drogowego wraz z niezbędnymi drogami dojazdowymi zlokalizowanego na rzece 

Bug pomiędzy gminą Jabłonna Lacka a gminą Perlejewo, w związku z ubieganiem się o 

przyznanie dofinansowania w ramach Rządowego Programu Uzupełniania Lokalnej i 

Regionalnej Infrastruktury Drogowej – Mosty dla Regionów.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Mazowieckiemu na realizację projektu pn. „Rewitalizacja linii kolejowej na odcinku 

Sokołów Podlaski - Siedlce”.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań realizowanych przez Powiat ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023.  

7. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Sokołowskiego na lata 2023-2036. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Sokołowskiego na 2023r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.   

11. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz informacja z działalności 

Zarządu Powiatu za okres międzysesyjny.  

12. Przedstawienie sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Sokołowie Podlaskim 

z dzielności w 2022 roku oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 

na terenie Powiatu Sokołowskiego.  

13. Rozpatrzenie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Sokołowie Podlaskim o stanie bezpieczeństwa Powiatu Sokołowskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2022. 

14. Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat 

Sokołowski – za rok 2022. 

15. Przedstawienie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Sokołowie Podlaskim za 2022 rok.    

16. Przedstawienie sprawozdania z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej 

w Powiecie Sokołowskim za rok 2022. 

17. Przedstawienie informacji o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego rachunku 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na inwestycyjne i bieżące zadania 

realizowane przez Powiat Sokołowski za 2022 rok. 

18. Przedstawienie informacji o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego rachunku 

środków z Funduszu Pomocy na realizację zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy 

dotkniętym konfliktem zbrojnym na terenie Ukrainy za 2022 rok.  
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19. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.      

20. Sprawy różne.   

21. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Powiatu.   

22. Zamknięcie sesji.  

 

Ad. 2  

Wnioski do porządku obrad. 

 Ryszard Domański wicestarosta zgłosił wniosek o wprowadzenie jako pkt. 11- 

Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego oraz jako pkt. 18 - Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy 

Społecznej w Powiecie Sokołowskim za rok 2022.  

Nie zgłoszono innych wniosków do porządku obrad.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie jako pkt. 11 – 

Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 2.   

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie jako pkt. 18 - 

Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie Sokołowskim za rok 2022.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 3. 

 Porządek sesji po zmianach: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Wnioski do porządku obrad.    

3. Zapytania mieszkańców Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zawiązania współpracy w celu budowy 

mostu drogowego wraz z niezbędnymi drogami dojazdowymi zlokalizowanego na rzece 

Bug pomiędzy gminą Jabłonna Lacka a gminą Perlejewo, w związku z ubieganiem się o 

przyznanie dofinansowania w ramach Rządowego Programu Uzupełniania Lokalnej i 

Regionalnej Infrastruktury Drogowej – Mosty dla Regionów.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Mazowieckiemu na realizację projektu pn. „Rewitalizacja linii kolejowej na odcinku 

Sokołów Podlaski - Siedlce”.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań realizowanych przez Powiat ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023.  

7. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Sokołowskiego na lata 2023-2036. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Sokołowskiego na 2023r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie 

oddziału przygotowania wojskowego.  

12. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz informacja z działalności 

Zarządu Powiatu za okres międzysesyjny.  

13. Przedstawienie sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Sokołowie Podlaskim 

z dzielności w 2022 roku oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 

na terenie Powiatu Sokołowskiego.  

14. Rozpatrzenie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Sokołowie Podlaskim o stanie bezpieczeństwa Powiatu Sokołowskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2022. 
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15. Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat 

Sokołowski – za rok 2022. 

16. Przedstawienie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Sokołowie Podlaskim za 2022 rok.    

17. Przedstawienie sprawozdania z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej 

w Powiecie Sokołowskim za rok 2022. 

18. Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie Sokołowskim za rok 

2022.  

19. Przedstawienie informacji o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego rachunku 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na inwestycyjne i bieżące zadania 

realizowane przez Powiat Sokołowski za 2022 rok. 

20. Przedstawienie informacji o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego rachunku 

środków z Funduszu Pomocy na realizację zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy 

dotkniętym konfliktem zbrojnym na terenie Ukrainy za 2022 rok.  

21. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.      

22. Sprawy różne.   

23. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Powiatu.   

24. Zamknięcie sesji.  

  

Na obrady przyszedł radny Sławomir Wróblewski. 

 

Ad. 3 

Zapytania mieszkańców Powiatu. 

Sołtys miejscowości Borychów gm. Repki zwrócił się z zapytaniem i prośbą o 

utwardzenie pobocza w tej miejscowości, czy są zabezpieczone środki na tę inwestycję.  

Elżbieta Sadowska starosta powiedziała, że wniosek mieszkańców Borychowa był 

wielokrotnie omawiany na Zarządzie. Wcześniej państwo wnioskowaliście o wykonanie 

chodnika – dodała. Nie jest możliwa realizacja tej inwestycji ze względu na brak 2 m szerokości 

pobocza. W rozmowie z panią Wójt i przy udziale obu samorządów być może zostanie 

wybudowany chodnik o mniejszej szerokości. Na chwilę obecną realizujemy szereg inwestycji, 

na które otrzymaliśmy środki zewnętrzne. Obecnie nie ma zabezpieczonych środków na tego 

typu inwestycję. Zarząd jeszcze raz pochyli się nad tematem utwardzenia pobocza.        

  

Ad. 4 

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zawiązania współpracy w celu budowy mostu 

drogowego wraz z niezbędnymi drogami dojazdowymi zlokalizowanego na rzece Bug 

pomiędzy gminą Jabłonna Lacka a gminą Perlejewo, w związku z ubieganiem się o przyznanie 

dofinansowania w ramach Rządowego Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej 

Infrastruktury Drogowej – Mosty dla Regionów. 

Elżbieta Sadowska starosta omówiła wizualizację zaprojektowanego mostu na rzece 

Bug pomiędzy gminą Jabłonna Lacka a gminą Perlejewo. 

Radna Longina Oleszczuk zapytała, jaka jest nośność tego mostu.  

Monika Zubow kierownik Wydziału Dróg Publicznych powiedziała, że nośność drogi 

to jest 115 kN/oś, kategoria ruchu KR5, rodzaj konstrukcji nawierzchni jest bitumiczna, 

projektowa prędkość w terenie zabudowanym to 50km/h, poza terenem zabudowanym 50 

70km/h. Szerokość jezdni na dojeździe do obiektu mostowego wynosi 8 metrów, czyli dwa 

pasy po 3,5 metra plus dwie opaski po 0,5 metra. Poza dojazdem 7 metrowa droga, czyli dwa 

pasy po 3,5 metra. Jest też liczony ciąg pieszo rowerowy o szerokości 3 metrów o nawierzchni 

bitumicznej. Ścieżka rowerowa o szerokości od 1,5 do 2 metrów o nawierzchni bitumicznej 

oraz chodniki o szerokości 2 metrów. Odnośnie mostu to długość całkowita wynosi 441,7 

metra, całkowita szerokość to od 11,74 m do 13,7 m. Co do nośności mostu, to pani kierownik 

sprawdzi to w dokumentacji i na to pytanie odpowie później.  
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Starosta dodała, że początek inwestycji rozpoczynać się będzie od skrzyżowania dróg 

powiatowych w miejscowości Krzemień Wieś. Rozważano poprowadzenie drogi z mostu. 

Najlepszym rozwiązaniem byłaby droga od Krzemienia poprzez Stasin, Sabnie z wyjazdem 

pomiędzy Sabniami a Suchodołem do drogi krajowej. Byłaby to długość ok. 15 km. Droga 

alternatywna byłaby przez Jabłonnę Lacką. Chyba nie byłoby to celowe, aby przez miejscowość 

przebiegała trasa. W trakcie realizacji inwestycji na bieżąco będziemy państwa informować, co 

dzieje się z tą inwestycją -powiedziała.   

Radna L. Oleszczuk zapytała, jakie obecnie jest obciążenie dróg powiatowych, które 

dochodzą do drogi dojazdowej do mostu.  

 Elżbieta Sadowska starosta odpowiedziała, że są takie jakie obecnie obowiązują na 

drogach kategorii „Z”. Drogi są bitumiczne, ale i zniszczone, na bieżąco są naprawiane.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że najprawdopodobniej most jest o dużej nośności i 

od początku trzeba będzie pobudować nowe drogi dojazdowe do tego mostu.  

Elżbieta Sadowska starosta powiedziała, że jest to sprawa przyszłości, 

najprawdopodobniej będą zmienione standardy i częściowo będzie musiała być przebudowana 

droga powiatowa i nie będzie to droga kategorii powiatowej, tylko będzie to droga o wyższej 

kategorii. Przewidywany termin zakończenia inwestycji, to koniec roku 2025, szacowany koszt 

ok. 151 mln zł.    

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.  

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 13 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 4.    

W/w uchwała Nr XLVI/276/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do uchwały.  

 

Na obrady sesji przyszedł radny Grzegorz Kobyliński.  

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Mazowieckiemu na 

realizację projektu pn. „Rewitalizacja linii kolejowej na odcinku Sokołów Podlaski - Siedlce”.  

Starosta omówiła powyższy projekt uchwały. 

Chętnych do zabrania głosów nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.   

W wyniku jawnego głosownia „za” oddano 14 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 6.   

W/w Uchwała Nr XLVI/277/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań realizowanych przez Powiat ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023.  

Chętnych do zabrania głosu nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.   

W wyniku jawnego głosownia „za” oddano 14 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 8.   

W/w Uchwała Nr XLVI/278/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 7  

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Sokołowskiego na lata 2023-2036.  

Iwona Odrobińska skarbnik omówiła powyższy projekt uchwały. 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.   

W wyniku jawnego głosownia „za” oddano 9 głosów, głosów „przeciwnych” nie było, 5 

radnych „wstrzymało się” od głosu, załącznik nr 10.   
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W/w Uchwała Nr XLVI/279/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Sokołowskiego na 2023r.  

Skarbnik omówiła powyższy projekt uchwały.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że pojawiają się nowe zadania inwestycyjne w 

projekcie, a tymczasem na e-mail wpłynęło pismo do Rady Powiatu od firmy audytowej, która 

przeprowadza badanie bilansu SP ZOZ. Zwróciła  uwagę na cytat: po wstępnej analizie może 

występować zagrożenie kontynuacji działalności w badanej jednostce. W związku z 

powyższym wstrzyma się od głosowania nad zmianami w budżecie. Prosi Przewodniczącego 

Rady, aby w sprawach różnych stanowisko w tej sprawie przedstawiła dyrektor i księgowa SP 

ZOZ. My tego nie wiemy, jakiej wielkości jest to zadłużenie, czy my jesteśmy w stanie pomóc -

powiedziała. W tym piśmie na zakończenie jest napisane, że wobec powyższego prosimy o 

informację Radę Powiatu, jakie są plany powiatu jako organu sprawującego nadzór w stosunku 

do SP ZOZ w Sokołowie Podlaskim. Czy zgodnie z planami powiatu ryzyko zagrożenia 

działalności szpitala może się realnie zrealizować w dającej się przewidzieć przyszłości w 

okresie 12 m-cy od dnia bilansowego. To jest bardzo poważna sprawa, którą powinniśmy się 

zająć, zanim zaczniemy wprowadzać dodatkowe zadania inwestycyjne czy jakiekolwiek 

zadania.  

Przewodniczący Rady powiedział, że tę sprawę zamierzał poruszyć w punkcie Sprawy 

różne i poświecić jej tyle uwagi, ile będzie trzeba. Zapytał także czy są jakieś są dodatkowe 

pytania.   

Radny G. Kobyliński odniósł się do zapisów w projekcie uchwały dotyczących 

rozbudowy budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Sokołowie Podl. na temat opracowania 

dokumentacji projektowej. Rozumie, że jest to przystąpienie do realizacji tego zadania. 

Natomiast w wieloletniej prognozie finansowej nie ma o tym wzmianki.  

Starosta powiedziała, że od wielu lat są znane problemy lokalowe Zespołu Szkół 

Specjalnych. Warunki są tam trudne. W związku z tym, że pojawiają się programy, z których 

można by było skorzystać i wystąpić o środki zewnętrzne, po analizie z dyrekcją szkoły, zarząd 

podjął decyzję o opracowaniu dokumentacji. Aby móc ubiegać się o pozyskanie środków 

zewnętrznych trzeba posiadać dokumentację. Jest wielka potrzeba rozbudowy i przebudowy tej 

szkoły. Zamiarem jest połączenie szkoły specjalnej z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną. 

Natomiast część budynku bursy, w której obecnie mieści się poradnia zostanie przeznaczona w 

całości na potrzeby bursy ze względu na większe zainteresowanie uczniów. Uważa, że to 

poprawi warunki bytowe zarówno szkoły jak i bursy.   

Radny G. Kobyliński powiedział, że Komisja Rewizyjna taki wniosek kierowała do 

Rady Powiatu odnośnie poprawy warunków bytowych w szkole. Cieszy się, że zarząd wziął to 

pod uwagę. Natomiast, wykonując ten krok - stwierdził, czy nie powinniśmy od razu 

przygotować dalszego pola działania i umieścić to zadanie w wieloletniej prognozie finansowej 

(wpf), chodzi tu o zachowanie ciągu inwestycyjnego.  

R. Domański wicestarosta powiedział, że dokumentacja jest pierwszym krokiem 

rozpoczynającym inwestycje. Stwierdził:  Wykonanie projektu da nam podstawę do określenia 

wartości kosztorysowej inwestycji. Da to faktyczne koszty do wstawienia w wpf i który da 

podstawę do realizacji inwestycji. Na dziś nie wiemy jaka to będzie kwota. Poczekajmy na 

stworzenie projektu, na podstawie którego będzie można określić faktyczne koszty. Wtedy 

zarząd wystąpi z wnioskiem o wpisane tego zadania do wpf.   

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.   

W wyniku jawnego głosownia „za” oddano 9 głosów, głosów „przeciwnych” nie było, 5 

radnych „wstrzymało się” od głosu, załącznik nr 12.   

W/w Uchwała Nr XLVI/280/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
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Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sławomir Wróblewski wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

odczytał stanowisko komisji dotyczące petycji mieszkańców wsi Patrykozy, Patrykozy-

Kolonia, Ruda, Ruda-Kolonia gm. Bielany w sprawie utwardzenia i położenia asfaltu na drodze 

o nawierzchni gruntowej (stanowisko komisji jest załącznikiem nr 14 do protokołu).  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.   

W wyniku jawnego głosownia „za” oddano 8 głosów, 1 głos „przeciw”, 5 radnych „wstrzymało 

się” od głosu, załącznik nr 15.   

W/w Uchwała Nr XLVI/281/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.   

Sławomir Wróblewski wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

odczytał stanowisko komisji dotyczące petycji studenta z województwa śląskiego w sprawie 

zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantologii wśród lokalnej społeczności 

(stanowisko komisji jest załącznikiem nr 17 do protokołu).  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.   

W wyniku jawnego głosownia „za” oddano 14 głosów, głosów „przeciwnych” i 

„wstrzymujących się” nie było, załącznik nr 18.   

W/w Uchwała Nr XLVI/282/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o udzielenie zezwolenia na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego.  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.   

W wyniku jawnego głosownia „za” oddano 12 głosów, głosów „przeciwnych” nie było, 2 

radnych „wstrzymało się” od głosu, załącznik nr 20.   

W/w Uchwała Nr XLVI/283/2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

R. Domański wicestarosta zawnioskował o ogłoszenie 15 min. przerwy w obradach. W 

dniu dzisiejszym odbywa się również sesja rady miejskiej, gdzie też są omawiane informacje 

dot. policji i straży. W dzisiejszym porządku sesji mamy również te informacje -powiedział.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby na razie procedować normalnie, gdyż o 

godz. 11-tej jest zaplanowane wręczanie nagród w Strażackim Konkursie Plastycznym. Jeśli 

będzie taka potrzeba to punkty w porządku obrad zostaną przesunięte na dalszą kolejność.  

Radni zaakceptowali propozycję Przewodniczącego Rady i uznali, że nie ma potrzeby 

przegłosowywania wniosku R. Domańskiego.  

R. Domański wicestarosta wycofał swój wniosek.     

 

Ad. 12 

Elżbieta Sadowska starosta odczytała sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 

Powiatu oraz informację z działalności Zarządu Powiatu za okres międzysesyjny, (załącznik nr 

22).  

Radna L. Oleszczuk podziękowała za pozytywne odniesienie się co do oznakowania 

drogi i chciałaby się dowiedzieć odnośnie naprawy dróg. W odpowiedzi na pismo nie ma 

informacji, kiedy będzie naprawiona droga, czy będzie wskazany jakiś termin, kiedy na danej 

gminie będą naprawiane drogi, abyśmy wiedzieli w przybliżeniu jaki to będzie termin. Zapytała 

czy był robiony pozimowy objazd dróg, aby wiedzieć jaki jest stan dróg. Zapytała, jak dużo 

było zgłoszeń uszkodzonych pojazdów na drogach powiatowych.   
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Starosta powiedziała, że przez okres zimowy pracownicy sekcji drogowej dokonywali 

wycinki zakrzaczeń. Warunki pogodowe nie pozwalały na przeprowadzenie napraw dróg. 

Obecnie jest to okres, który pozwoli na wykonanie napraw i remontów dróg. W okresie 

zimowym i wczesnowiosennym były ubytki zasypywane materiałem sypkim, ale za jakiś czas 

pojawiały się na nowo. Od poniedziałku przystąpiono do prac naprawczych na drogach. Jeśli 

warunki pogodowe pozwolą na rozpoczęcie pełnego remontu, będzie to sukcesywnie 

realizowane. Nie było przeprowadzonego przeglądu dróg, ale zarządowi jest znany stan dróg i 

w niektórych miejscach stan dróg jest tragiczny. Będziemy naprawiać drogi i pomimo 

pozyskiwanie dużej ilości środków zewnętrznych nie jesteśmy w stanie przebudować i 

wyremontować w pełnym zakresie wszystkich odcinków dróg. Na tą chwilę zostało ok. 90 km. 

dróg przebudowanych i wyremontowanych. W dniu 6 kwietnia będzie otwarty kolejny przetarg 

na 11 odcinków dróg o długości ok. 14 km. Został ogłoszony kolejny przetarg na drogi w 

miejscowościach popegeerowskich i kolejne drogi będą realizowane. Coraz mniej mamy dróg, 

które wymagają remontów. W roku bieżącym pojawiało się kilka wniosków o uszkodzenia 

samochodu.  

M. Zubow kierownik Wydziału Dróg Publicznych dodała, że jest bardzo nieliczny 

odsetek odszkodowań za uszkodzenia pojazdu, ale informacji w tej sprawie nie mamy.  

Starosta dodała, że drogi są ubezpieczone i ubezpieczyciel dokonuje wypłat 

odszkodowawczych.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że chciałaby prosić o orientacyjny harmonogram, 

kiedy i w jakiej gminie będą dokonywane naprawy dróg, aby nie trzeba było na każdej sesji 

pytać o to.  

M. Zubow powiedziała, że obecnie pracownicy są na terenie gminy Jabłonna Lacka. 

Zostanie sporządzony taki harmonogram i będzie przekazany radnym.  

Starosta dodała, że przyjęta została taka zasada, że w pierwszej kolejności będą 

naprawiane duże ubytki na drogach, następnie będą naprawiane te mniejsze ubytki i o mniejszej 

szkodliwości. Będziemy przekazywać państwu informację o tym, że na danym terenie pojawi 

się ekipa naprawiająca ubytki, ale też do końca nie da się przewidzieć tego, gdyż wszystko 

zależy od warunków pogodowych -powiedziała.  

Radny G. Kobyliński powiedział, że będzie miał trzy sprawy, pierwsza dotyczy 

rozdysponowania i przeniesienia środków, które były przeznaczone na eksperta ds. SP ZOZ.  Z 

tego co tu usłyszał, to jego wniosek został rozpatrzony negatywnie dlatego, że na 

wcześniejszym zarządzie wniosek radnej U. Krzymowskiej był rozpatrywany o przeniesienie 

środków na SP ZOZ z tym, że nie jest to sprecyzowane na jaki cel to będzie przeznaczone. My 

nie możemy dofinansowywać SP ZOZ od tak, tylko na jakieś konkretne zadanie. Zapytał, jak 

wygląda sprawa przekazania środków dla SP ZOZ na sytuacje trudne. Druga sprawa to chciałby 

się dowiedzieć na jakim etapie jest realizacja inwestycji drogowej na odcinku Przywózki -Węże 

i ul. Fabryczna w Sokołowie Podlaskim. Trzecie pytanie, czy zarząd powiatu planuje 

posprzątanie brudnych ulic, chodników, ścieżek rowerowych przed świętami wielkanocnymi 

na terenie miasta.   

E. Sadowska powiedziała, że odnośnie środków jakie zostały zabezpieczone na 

nieprzewidziane sytuacje w SP ZOZ to chodzi o różnego typu awarie. W roku poprzednim była 

taka sytuacja, że uległa awarii winda i rozdzielnia prądu. Nie przekazujemy środków 

finansowych na bieżące utrzymanie, tylko ewentualnie na inwestycje. Co do drugiego pytania 

to w dniu 30 marca będzie otwarcie ofert na remont ul. Fabrycznej w Sokołowie Podlaskim. 

Odnośnie trzeciego pytania to w poprzednim tygodniu pracownicy sekcji drogowej przejechali 

przez wszystkie ulice i zgarnęli z grubsza piach jaki zalegał po to, aby przygotować ulice do 

czyszczenia w mieście.  Mamy już podpisaną umowę, z osobą która dokona sprzątania.  

W uzupełnieniu skarbnik dodała, że zarząd podjął decyzję, że wszystkie środki, które 

są w budżecie zabezpieczone na usługę doradczą, są dedykowane dla szpitala. One nadal są w 

dziale administracja publiczna, nie zostały uruchomione i nie będą, dopóki szpital nie wystąpi 

z jakąś potrzebą, czy będzie to aparatura medyczna czy nieprzewidziane zdarzenie lub awaria.  

Jeśli nastąpi taka sytuacja, to wystąpimy do rady, aby te środki przekierować na dany cel.  
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 Radny G. Kobyliński powiedział, że z tego rozumie, że została utworzona rezerwa dla 

SP ZOZ.   

Skarbnik powiedziała, że to nie jest rezerwa, środki pozostają w naszym budżecie w 

dziale administracja publiczna.   

Radny G. Kobyliński powiedział, że te środki nie były przeznaczone dla szpitala, tylko 

dla zarządu na zatrudnienie doradcy dla zarządu, a nie dla SP ZOZ. Pośrednio tak to można 

tłumaczyć. W tej chwili środki znajdują się tutaj i nie są rozdysponowane, ale mają etykietkę. 

Wniosek jaki składał odnośnie oświaty był odmowny ze względu na brak środków. To się nijak 

ma do tego co tu słyszy. Środki są, ale jest odmowa.  

Przewodniczący Rady poinformował, że o godz. 11 00 w trakcie obrad sesji nastąpi 

wręczenie nagród w Strażackim Konkursie Plastycznym. Po wręczeniu nagród będzie 

kontynuowana dalsza dyskusja w tym punkcie.   

 

Wręczenia nagród dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Sokołowskiego oraz Prezes 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Sokołowie Podlaskim i przedstawiciel Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sokołowie Podlaskim.     

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach.  

Wznowienie obrad po przerwie.  

        

Przewodniczący Rady powrócił do kontunuowania dyskusji w tym temacie.  

Radny L. Iwaniuk powiedział, że w sprawozdaniu był zapis dotyczący rozwiązania 

umowy o pracę z dyrekcję SP ZOZ i przejścia jej na emeryturę. Pani dyrektor pochodzi z tego 

środowiska i zna bardzo dobrze szpital. Czy Zarząd Powiatu pochylał się nad tym i czy nie 

proponował dyrekcji powrotu, po odejściu na emeryturę ze względu na prowadzone inwestycje 

i na sytuację jaka jest w szpitalu, gdyż z tego co było w sprawozdaniu to dwukrotnie jest 

ogłaszany konkurs – zapytał. Uważa, że taka ciągłość powinna być do końca kadencji. Państwo 

w przeszłości zarzucaliście mi jako staroście, że ściągamy ludzi z zewnątrz. Macie teraz 

państwo swoją osobę bardzo energiczną i bardzo logicznie tłumacząca wszystkie rzeczy. Czy 

niezbyt pochopnie to jest robione, gdyż zaczym przyjdzie nowa osoba i ze wszystkim się zapozna 

to trochę potrwa i nie wiadomo na kogo trafimy, dlatego się pyta, czy zarząd rozważał coś 

takiego, aby pani dyrektor Sikorskiej zaproponować dalej pełnienie obowiązków do końca 

kadencji.  

Starosta powiedziała, iż pani dyrektor oświadczyła, że chce przejść na zasłużoną 

emeryturę. Zarząd podjął decyzję o przeprowadzeniu konkursu i wyłonieniu kogoś nowego. 

Obecnie zastępca dyrektora ds. lecznictwa przez okres do czasu wyboru nowego dyrektora 

również sprawuje funkcję dyrektora. Natomiast co do konkursu, to na pierwszy konkurs 

wpłynęły dwie oferty z tym, że jedna osoba złożyła rezygnację. W związku z tym ogłoszono 

drugi konkurs. Obecnie mamy cztery oferty i w najbliższy wtorek będą przeprowadzone 

rozmowy. Nie podchodźmy od razu pesymistycznie. Może znajdzie się osoba, która świetnie 

pokieruje naszym szpitalem. Natomiast zarząd nie zdecydował się na dalszą kontynuację jako 

pełniącej obowiązki dyrektora pani dyrektor -dodała.  

Radny L. Iwaniuk powiedział, że z pustego to i Salomon nie naleje. Ogólnie SP ZOZ-

y są w trudnej sytuacji, taka sytuacja jest w całej Polsce i o tym mówił od dawna. Jest zła 

wycena świadczeń. Myśli, że nowa osoba wiele tu nie zmieni. Wręcz może się pogorszyć.  

Starosta powiedziała, że czytając opinię audytora, prosi, aby zaufać zarządowi, że 

nasza decyzja poszukania nowej osoby, może spoza środowiska, może przyniesie efekty. Sama 

osobiście wierzy w to, że będzie lepiej. Zależy nam wszystkim na szpitalu. Prosi, aby poczekać 

i wtedy będzie można mówić o efektach, czy o porażce naszej decyzji. Przez ten krótki okres 

czasu nie jesteśmy wiele w stanie zrobić a zadbajmy o to, aby jeszcze powalczyć. Wiemy, że 

sytuacja jest trudna dla naszego szpitala pomimo inwestycji i dużych środków jakie są do 

szpitala przekazywane. Wczoraj odbyło się posiedzenie sejmiku województwa mazowieckiego i 

przyznano 1,069 tys. zł. z przeznaczeniem na adaptację pomieszczenia do rezonansu. W tym 
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miejscu chciałaby podziękować Zarządowi Województwa Mazowieckiego za wsparcie 

naszego powiatu. Oprócz tego zarząd województwa mazowieckiego przeznaczył środki w 

wysokości ok. 3 mln zł  na remont drogi na terenie gm. Jabłonna Lacka.     

Radny J. Strzała powiedział, że na poprzedniej sesji był wspólny wniosek wójta gm. 

Jabłonna Lacka o remont drogi Jabłonna L. – Gródek – Skrzeszew. Już o tym wczoraj wiedział, 

że marszałek dołożył środki na tę drogę. Dodał, że na odcinek drogi Gródek – Skrzeszew 

dokumentacja robi się już piąty rok. Corocznie w budżecie jest coś zapisane i tej dokumentacji 

nie ma. Rozmawialiśmy z marszałkiem i marszałek jest chętny do dołożenia do tej drogi tylko 

nie ma dokumentacji i nie ma, jak złożyć tego wniosku. Ta droga jest najważniejsza dla powiatu 

i łączy się z drogą krajową. Dokumentację na tę drogę trzeba zrobić jak najszybciej. Chciałby 

się jeszcze odnieść do drogi, którą gm. Jabłonna Lacka przejęła od powiatu od ronda w 

Jabłonnie L. przez Łuzki w kierunku Nowomodnej. Inwestycja jest już po przetargu i jak powiat 

nie dołoży do części inwestycji, to gmina sama wykona i w poniedziałek nastąpi podpisanie 

umowy o wykonanie tego remontu. Myśli, że wójt zaprosi panią starostę na podpisanie tej 

umowy. Ostatnio pani starosta z członkiem zarządu była na sesji Rady Gminy Jabłonna Lacka 

i wiele spraw zostało omówionych.  

Radna U. Krzymowska powiedziała, że zgadza się tu z radnym Kobylińskim, że 

potrzeby oświaty są duże i trzeba wyszukiwać środki dla oświaty. Chciała podziękować 

zarządowi za pozytywne rozpatrzenie jej wniosku. Środki były przeznaczone na doradztwo dla 

potrzeb szpitala. Jeśli chcemy pomóc szpitalowi, to te środki powinny być dedykowane dla 

szpitala. Jest dużo rzeczy, które są potrzebne szpitalowi - dodała.  

Radny M. Ratyński powiedział, że chciałby się odnieść do wypowiedzi radnego 

Strzały, gdyż był na sesji Rady Gminy Jabłonna Lacka razem ze starostą. Wszyscy uznaliśmy, 

że droga Jabłonna L. – Gródek jest w bardzo złym stanie i w dalszej kolejności będzie wykonany 

projekt na remont drogi Gródek – Skrzeszew. Jest drobny niuans. Dotyczy on kwestii rozliczenia 

między powiatem a gminą Jabłonna Lacka. Myśli, że wszystko zostanie pozytywnie 

rozwiązane i te środki będzie można przeznaczyć na wykonanie projektu na dalszy remont 

drogi w kierunku Skrzeszewa. Wszyscy wyrazili wolę współdziałania i przy wspólnych siłach 

możemy tę inwestycję wykonać.  

R. Domański wicestarosta powiedział, że odpowiadając na pytanie radnego 

Kobylińskiego, pomoc dydaktyczna jest bardzo ważnym elementem w edukacji, ona nie tylko 

pomaga, ale i uatrakcyjnia. Pomaga wzmocnić proces dydaktyczny. Poprosił dyrektor ZS Nr 1 

o skonkretyzowanie tego co powie, gdyż zarząd widzi potrzebę i jest pewność, że w tym roku 

będą duże środki finansowe na zakup pomocy dydaktycznych i trafią one do ZS Nr 1 do klas o 

profilu zawodowym.  

M. Baranowska dyrektor ZS Nr1 powiedziała, że dla szkoły przyznano środki ok. 800 

tys. zł i przystąpiliśmy do złożenia zapotrzebowania. Po rozpatrzeniu potrzeb: stwierdziliśmy, 

że w pierwszej kolejności wymaga gruntownego doposażenia szkolnictwo branżowe a w 

szczególności stanowisko mechanika pojazdów samochodowych. W roku ubiegłym były 

zakupione różne drobne urządzenia. Teraz mieliśmy okazję doposażyć tę pracownię w 

trzystanowiskowe zabezpieczenie do przygotowania młodzieży do egzaminów jak również do 

przeprowadzenia egzaminów zawodowych. Na tym sprzęcie będą się kształcić również technicy 

pojazdów samochodowych. W roku poprzednim została doposażona pracownia mechanik, 

monter maszyn i urządzeń. Te dwa zawody się przenikają więc i ci będą korzystać z bardzo 

dobrze wyposażonej pracowni.  Co do szkolnictwa branżowego, to będzie wyposażona 

pracowania dla zawodu kucharz. Natomiast co do technikum, to technik pojazdów 

samochodowych, technik reklamy, technik hotelarz, technik informatyk. Jeśli nam się uda to 

pozyskamy nowy sprzęt do czterech pracowni i będzie on wymieniony na nowoczesny do grafiki. 

Liczymy, że uda się ten sprzęt pozyskać do końca roku – powiedziała.   

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.                                

 

Ad. 13 



10 

 

Mariusz Okulus Komendant Powiatowy Policji w Sokołowie Podlaskim przedstawił 

sprawozdanie Komendy Powiatowej Policji w Sokołowie Podlaskim z dzielności w 2022 roku 

oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Sokołowskiego, załącznik nr 23.  

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

 

Ad. 14 

Sławomir Lipka zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Sokołowie Podl. oraz 

Marcin Tomczuk naczelnik Wydziału Operacyjnego KP PSP w Sokołowie Podl. przedstawili 

informację Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Sokołowie Podlaskim o 

stanie bezpieczeństwa Powiatu Sokołowskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 

2022, załącznik nr 24. 

Radny G. Kobyliński zapytał, czy firma Segromet posiada zabezpieczenie 

przeciwpożarowe i czy jest ono wystarczające, gdyż był owego czasu poważny pożar.    

M. Tomczuk powiedział, że jest to jedna z wielu firm działających na terenie powiatu 

i po pożarze została wydana decyzja, która została wdrożona i na dzień dzisiejszy nie 

przewiduje się tam kontroli.    

Na zakończenie przedstawiciele KP PSP w Sokołowie Podl. podziękowali za współpracę za 

2022r.      

 

Z obrad sesji wyszli radni J. Misiak i K. Więsak.               

 

Ad. 15 

Joanna Urbankowska kierownik Wydziału Oświaty i Zdrowia przedstawiła 

sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Sokołowski – za rok 2022, 

załącznik nr 25. 

Chętnych do zabrania głosu nie było.  

 

Ad. 16, 17, 18 

Katarzyna Surowska dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sokołowie 

Podlaskim przedstawiła sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Sokołowie Podlaskim za 2022 rok (załącznik nr 26) oraz sprawozdanie z efektów pracy 

Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej w Powiecie Sokołowskim za rok 2022, (załącznik 

nr 27) i Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie Sokołowskim za rok 2022, (załącznik 

nr 28).  

Radny G. Kobyliński zapytał o kwotę wypłacaną dla rodzin zastępczych dla rodzin 

spokrewnionych i niespokrewnionych. Zauważył, że jest różnica w wysokości wypłat. 

K. Surowska powiedziała, że to są zapisy ustawowe i te stawki są ustawowe, kwoty 

świadczeń są ustalane odgórnie. Rodziny spokrewnione zawsze miały niższe stawki.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

 

Ad. 19  

Skarbnik omówiła informację o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego 

rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na inwestycyjne i bieżące zadania 

realizowane przez Powiat Sokołowski za 2022 rok, załącznik nr 29. 

Chętnych do zabrania głosu nie było.   

 

Ad. 20 

 Skarbnik omówiła informację o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego 

rachunku środków z Funduszu Pomocy na realizację zadań na rzecz pomocy obywatelom 

Ukrainy dotkniętym konfliktem zbrojnym na terenie Ukrainy za 2022 rok załącznik nr 30.  

Chętnych do zabrania głosi nie było.  
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Ad. 21  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.      

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że w trybie o dostępie do informacji publicznej 

chciała złożyć wniosek o udostępnienie do wglądu jeszcze w dniu dzisiejszym, jeśli to jest 

możliwe, dokumentacji dotyczącej pracy doradcy, który był zatrudniony na potrzeby SP ZOZ 

w Sokołowie Podlaskim za rok 2022.  Prosi o całą dokumentację z tym związaną.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.  

 

Ad. 22 

Sprawy różne.   

Radny B. Czarnocki poinformował, że w dniu 1 kwietnia o godz. 1000 w hali sportowej 

w Sabniach odbędą się po raz kolejny zawody sportowe o puchar Starosty Sokołowskiego w 

tenisie stołowym. Zaprasza starostów i wszystkich chętnych na te zawody.  

Radny L. Iwaniuk zwrócił się z prośbą do zarządu i starosty o sprawdzenie stanu 

nawierzchni drogi powiatowej na odcinku Suchodół - Sabnie. Droga była praktycznie 

nieprzejezdna ze względu na duże ubytki w jezdni. Widać, że były wykonywane jakieś 

naprawy, ale nadal ta droga jest w bardzo złym stanie. Prosi o interwencję i o jak najszybszą 

naprawę.  

Radny J. Strzała powiedział, że co do drogi Jabłonna L. – Skrzeszew chciałby, aby 

gmina Repki dołożyła środki do remontu tej drogi. Na tym odcinku drogi jest fragment leżący 

na terenie w gm. Repki. Marszałek województwa jest również zainteresowany naprawą tej 

drogi i myśli, że nie są to jedyne środki jakie marszałek zechce przeznaczyć na nasze drogi.    

Radny B. Czarnocki powiedział, że gm. Repki jest otwarta i czeka na stosowną 

możliwość, aby połączyć ten ciąg komunikacyjny. Inwestycja jest bardzo potrzebna. Na pewno 

gmina, jak do tej pory, będzie partycypować we wszystkich kosztach dotyczących tego zadania.  

Starosta dodała, że jest już wykonana mapa do celów projektowych.  

Monika Zubow kierownik Wydziału Dróg Publicznych powiedziała, że chciałaby 

uzupełnić odpowiedź odnośnie nośności mostu. Jest po konsultacji z projektantem, jeśli 

przejeżdża jeden samochód dopuszczalna masa do 150 ton, natomiast jeśli przejeżdżają dwa 

samochody to po 100 ton. Most będzie dostosowany do przejazdu samochodów wojskowych.  

 Przewodniczący Rady powiedział, że będzie zmieniony system oprogramowania i 

pracy radnych. Radni otrzymają tablety i będzie trochę inny sposób obradowania jak 

dotychczas.  

W związku ze zmianą systemu elektronicznego zaprosił wszystkich radnych na szkolenie w 

dniu 31 marca 2023r. o godz. 14-tej.  

Pisma jakie wpływały do Rady Powiatu na bieżąco były wysyłane radnym m.in. pismo z dnia 

23 marca 2023r. które odczytała radna Oleszczuk.  

 Radny G. Kobyliński powiedział, że w związku z tym pismem proponuje zwołanie w 

okresie poświątecznym wszystkich komisji Rady Powiatu pod przewodnictwem 

Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz z osobami, które są kompetentne 

do udzielania informacji. Sprawa jest bardzo poważna. Chciałby wyjść z taką propozycją do 

wszystkich radnych i do zarządu, aby odbyło się specjalne, wspólne posiedzenie wszystkich 

komisji dotyczące SP ZOZ w Sokołowie Podlaskim, w nawiązaniu do tego pisma, które 

wpłynęło, proponuje termin poświąteczny.    

Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z sugestią ma przyjść za chwilę 

księgowa SP ZOZ na sesję i naświetli sytuację. To pismo jest adresowane do Rady Powiatu  

zawiera pięć punktów i dwa pytania. Pytania są skierowane także do Powiatu Sokołowskiego. 

Przez Powiat rozumie się Radę Powiatu i Zarząd Powiatu. Zwrócił się z zapytaniem do radcy 

prawego urzędu, czy nas obliguje konkretny termin odpowiedzi na te pytania.   

W. Kosowski radca prawny urzędu powiedział, że jego zdaniem jest potrzebna 

odpowiedź w miarę niezwłocznie.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że proponuje następujące działanie dwutorowe, aby 

nie tracić czasu. Rada jest organem stanowiącym, organem wykonawczym jest zarząd. 

Zaproponował, aby zarząd przygotował propozycję odpowiedzi w oparciu o materiały jakie 

posiada. Jednocześnie ten temat byłby poruszony na Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych lub 

na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. Zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy 

możemy w takim kierunku działać.   

U.  Krzymowska powiedziała, że należy zwołać wspólną komisję, bo dobro szpitala 

jest ważne dla nas wszystkich. Nie ma terminu na udzielenie odpowiedzi, ale warto by było 

zaraz po świętach pochylić się nad tą sprawą. Może już nastąpi rozstrzygnięcie konkursu na 

nowego dyrektora SP ZOZ. Uważa, że trzeba na komisję zaprosić osoby, które mają wiedzę w 

tym temacie.   

Na obrady sesji przyszła Hanna Kamińska główna księgowa SP ZOZ w Sokołowie Podlaskim.   

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do księgowej SP ZOZ czy znane jest 

pismo jakie przysłał do Rady Powiatu zespół zajmujący się badaniem sprawozdania 

finansowego SP ZOZ. Prosi, aby odnieść się do tego pisma.  

Hanna Kamińska główna księgowa SP ZOZ w Sokołowie Podlaskim powiedziała, że 

jeśli chodzi o to pismo, to nikogo ono nie powinno zdziwić, ponieważ sytuacja zakładu jest 

znana od wielu lat dla państwa. Od kilku lat mamy kapitały na minusie. Radni, jak i dyrekcja 

byli informowani wcześniej. Co miesiąc jest składana informacja finansowa do powiatu. Są 

składane sprawozdania finansowe, informacje miesięcznie, marże itd.  Myśli, że państwo nie 

powinniście być zaskoczeni, że sytuacja jest trudna. Sytuacja jest znana od wielu lat. W 

odpowiedzi na to pismo przygotowała taką ogólną propozycję odpowiedzi i również przekazała 

tę propozycję odpowiedzi dyrektorowi. Następnie odczytała treść propozycji odpowiedzi na to 

pismo. SP ZOZ posiada wieloletnie umowy z NFZ, są aneksowane corocznie i jest to stały 

dopływ środków finansowych pomimo tego, że są one niższe od kosztów. O tym też państwo 

wiecie, że cały czas są koszty wyższe od uzyskiwanych przychodów. Udział kosztów osobowych 

w przychodach w działalności podstawowej stanowi już ponad 82%.  Już to wcześniej 

tłumaczyła, że jeśli po zapłaceniu wszystkich kosztów osobowych zostaje 18%, to jest trudno 

prowadzić gospodarkę finansową. My w tej chwili borykamy się z problemami związanymi z 

przedłużeniem kredytowania w rachunku bieżącym, bo mamy zmniejszony limit debetowy. 

Musieliśmy zaciągać pożyczki w instytucjach finansowych. SP ZOZ zwiększa wyposażenie w 

aparaturę medyczną, więc poprawia tym samym jakość obsługi pacjentów i warunki bytowe, 

co może przynieść w przyszłości korzyści. SP ZOZ jest w trakcie budowy Zakładu Opiekuńczo 

Leczniczego, z którego część łóżek może być wykorzystana komercyjnie. Planuje się też 

zmiany organizacyjne we wszystkich komórkach zakładu. Wiadomo, że obecnie trwa 

procedura wyłaniania nowego dyrektora. Jeśli chodzi o ujemne kapitały, o których pisze KPW 

Audytor Sp. z o.o., to ujemne kapitały mamy od 2018 roku. Ujemne wyniki finansowe mamy 

również już któryś rok z kolei. Rok 2022 zakończy się startą prawie 3,2 mln zł., więc znów 

zwiększą się ujemne kapitały własne, dlatego że my kapitału założycielskiego nie mamy już od 

roku 2012 lub 2013, którym można by było pokryć stratę. Każda strata, która jest wygenerowana 

w danym roku jest odpisywana na konto 820 do uiszczenia z zysku w latach następnych. Taki 

zysk jaki był w roku 2017, to ten zysk został przeznaczony na pokrycie strat z lat ubiegłych. 

Nie był on przeznaczony na wzrost kapitału własnego dlatego, że nie były rozliczone straty. 

Wszystko to jest zgodne ze sztuką księgowości. Sprawozdanie finansowe jest badane co roku 

przez audytorów. Już w tamtym roku, mimo że wynik był w miarę dobry, bo strata miała wartość 

170 tys. zł., ale audytor już wspominał o tym zagrożeniu, ponieważ my już wtedy nie mieliśmy 

płynności finansowej. Od kilku lat nie mamy płynności finansowej. Mamy cały czas 

zobowiązania przeterminowane, które musimy odraczać.  W tej chwili korzystamy z odroczeń 

w ZUS i podatku, PIT-u, dlatego firma, która obecnie bada nasze sprawozdanie finansowe 

uznała, że nasza sytuacja finansowa jest zła. Podkreśliła, że firma, która bada nasze 

sprawdzanie finansowe nie wypowiada się na temat powodu tej złej sytuacji. Oni mają za 

zadanie stwierdzić fakt i stwierdzają czy wszystkie dokumenty, operacje księgowe są 

zaksięgowane i zarachowane prawidłowo i czy nie ma tam nieprawidłowości. W latach 
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poprzednich wydawano nam opinię pozytywną, w rozumieniu tego, że jeszcze ten wynik 

finansowy umożliwiał nam dalsze trwanie i kontynuowanie działalności bez jakiś ruchów 

rewolucyjnych. W tej chwili firma KPW Audytor Sp. z o.o. na podstawie pogarszającej się 

sytuacji finansowej w ostatnich latach uznała, że istnieje zagrożenie kontynuacji działania, bo 

o zagrożeniu kontynuacji działalności Było wiele spotkań z Radą i Zarządem i Komisją 

Zdrowia i z Komisją Budżetową. U nas w szpitalu też były różne spotkania na temat tej sytuacji, 

co zrobić dla jej poprawy. Na razie żadne zmiany organizacyjne nie zostały wprowadzone, które 

pomogłyby poprawić sytuację - dodała.  

Radna L. Oleszczuk powiedziała, że jest w tym piśmie lakonicznie napisane, że szpital 

ma problem ze spłacaniem zobowiązań, a w szczególności zobowiązań wobec Zakładu 

Ubezpieczeń Społecznych (ZUS). Jakiej wysokości i za jaki okres jest problem ze spłacaniem 

tych zobowiązań - zapytała.  

H. Kamińska powiedziała, że od półtora roku albo nawet od dwóch lat korzystamy z 

układów ratalnych. Zawieramy umowy z ZUS na przekładanie płatności. Polega to na składaniu 

wniosku o do ZUS o odroczenie płatności. ZUS wyraża zgodę na płacenie danego miesiąca w 

ratach. Mieliśmy cztery takie umowy, które już się zakończyły. Obecnie mamy zawarte dwie 

umowy z ostatniego okresu i jeden wniosek jeszcze nie jest rozpatrzony. Mamy zawartą umowę 

za wrzesień i listopad na spłaty ratalne. Za styczeń mamy złożony wniosek, ale jeszcze nie mamy 

decyzji wyrażającej zgodę. Mamy również zawarty układ ratalną z Urzędem Skarbowym w 

Radomiu na jeden miesiąc, jest to ponad 300 tys. zł. Chodzi tu o PIT i jest to rozłożone na sześć 

miesięcy, czyli do końca czerwca. Układy ratalne zawieramy po to, aby nie płacić odsetek. Jest 

to dla nas korzystne. Wydłużamy terminy płatności z dostawcami. Mamy kilka zawartych 

porozumień. Co jest możliwe to odkładamy w czasie na dalsze terminy. Dziś przyszła decyzja o 

nadwykonaniach na kwotę 1450 tys. zł., więc cześć zobowiązań przeterminowanych, które są 

rozłożone na raty będziemy mogli uregulować.  Wiec strata z kwoty 4,650 tys. zł. zmniejszy się 

do kwoty 3,2 mln. zł., ale nadal będzie strata. W bilansie jest to niekorzystne. W szczególności 

na te kapitały patrzą banki przy udzielaniu pożyczek.  

Radna L. Oleszczuk zapytała, jaka jest sytuacja wobec innych podmiotów, jakie jest 

zadłużenie.   

H. Kamińska powiedziała, że myśli, że w tym piśmie chodzi o innych kontrahentów, 

Mamy zobowiązania przeterminowane. Na koniec roku 2022 jest to kwota ok. 1,1 mln. zł.  W 

tym roku też mamy na koniec stycznia i lutego 2023 r przeterminowane zobowiązania. Za dwa 

miesiące mamy wynik ujemny 1,680 tys. zł. Firma badająca sprawozdanie odnosi się do pisma 

jako stwierdzenie faktów zaistniałych. Według firmy może nastąpić zagrożenie dalszej 

dzielności, jeśli nie zostaną poczynione jakieś kroki, aby to zmienić.  

Radny J. Strzała uważa, że jest to bardzo poważna sprawa i czy w takim przypadku 

jakikolwiek bank udzieli kredytu. Obecnie są zobowiązania rozkładane na raty i na kolejną 

kadencję rady. Takie spotkanie wspólne komisji powinno się odbyć, bo jest to sprawa bardzo 

poważna. 

Przewodniczący Rady ponownie zaproponował następujące rozwiązanie. Skoro nas 

nie obliguje termin, ale trzeba to zrobić bez zbędnej zwłoki, to po świętach zrobimy posiedzenie 

wspólne komisji. Jednocześnie chciałby, aby zarząd rozpoczął przygotowanie odpowiedzi na 

pismo w imieniu rady, po wspólnej komisji i po zapoznaniu się z materiałami, które są do 

dyspozycji. Zapytał, czy jest zgoda radnych na tą propozycję.  

Radni zaakceptowali propozycję przedstawioną przez Przewodniczącego Rady.  

Radny J. Strzała zapytał do kiedy jest badanie bilansu.  

H. Kamińska powiedziała, że sprawozdanie powinniśmy przedstawić do końca tego 

miesiąca. Biegły, jeśli zdąży to wypowie się do końca marca.  

Przewodniczący Rady powiedział, że sprawozdanie było zatwierdzane corocznie do 

końca czerwca. Obecnie biegły pracuje nad tym sprawozdaniem.                   

H. Kamińska powiedziała, że rada zatwierdza sprawozdanie do końca czerwca. 

Obecnie biegły pracuje nad sprawozdaniem i w trakcie tego badania wyniki się jeszcze 

zmieniają, bo spływają jeszcze różne rzeczy. Biegły rewident otrzymał sprawozdanie do 
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badania w dniu 17 marca. Dziś mamy informację o rozliczonych niewykonaniach i wynik się 

zmieni. Strata będzie mniejsza, ale strata będzie.  Jeszcze jesteśmy w trakcie przekazywania 

różnych dokumentów, bo firma badająca żąda jeszcze dodatkowych dokumentów. Wszystko jest 

sprawdzane szczegółowo. U nas ta sytuacja na bieżąco się zmienia, bo jeszcze cały czas 

księgujemy faktury do NFZ. Nawet w trakcie tych ostatnich dni były sprawozdawane do NFZ 

jakieś rozliczenia, które posiadały jakieś błędy i były korygowane. Wynik cały czas ulega 

zmianie. Audytorzy sprawdzają równe zagadnienia i czekają na ostateczną wersję tego 

sprawozdania.  

Przewodniczący Rady zapytał, kiedy sprawozdanie może być dostępne dla Rady 

Powiatu.  

H. Kamińska powiedziała, że trudno jest jej obecnie powiedzieć. Ma nadzieję, że uda 

się wydać opinię i będzie to razem ze sprawozdaniem. Być może na początku kwietnia.  

Przewodniczący Rady powiedział: Czyli już takim materiałem będziemy dysponowali. 

Zapytał, czy ktoś jeszcze w sprawach różnych ma jeszcze jakieś pytania.   

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było.        

 

Ad. 23 

Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Powiatu.   

Nie zgłoszono uwag do protokołu. 

Z obrad sesji wyszedł radny L. Iwaniuk.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z obrad XLV sesji Rady 

Powiatu Sokołowskiego. 

W wyniku jawnego głosowania „za” oddano 11 głosów, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, załącznik nr 30 do 

protokołu.   

  Radna L. Oleszczuk powiedziała, że nie uzyskała odpowiedzi na wniosek o 

udostępnienie dokumentów w trybie informacji publicznej.  

  Starosta powiedziała, że w Wydziale Oświaty i Zdrowia są do wglądu wnioskowane 

dokumenty i poprosiła, aby się tam zgłosić.  

 

Ad. 24 

Zamknięcie sesji.         

Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady o godz. 13 40 zamknął obrady XLVI sesji 

Rady Powiatu Sokołowskiego.    

   

                                                                                                 

 PRZEWODNICZĄCY RADY POWIATU   

                                                                                                                        /-/   Jacek Odziemczyk    

 

Protokół sporządziła  

/-/Alicja Chormańska   


